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P r o t o k ó ł  Nr XXXVII/21 

 

s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 29 grudnia 2021 roku, w trybie zdalnym pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 1000 – 1225 

 

Pkt 1 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym                                   

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. Zgodnie z artykułem 15 zzx ust. 

1i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, sprawdził łączność i obecność  radnych biorących 

udział w obradach.    

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych.  Rada może obradować                    

i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - powitał uczestniczących                       

w sesji pana Grzegorza Mrowińskiego Burmistrza Miasta, pana Andrzeja Wiśniewskiego 

Zastępcę Burmistrza, panią Żanettę Kłyszewską - Fidorską – Sekretarz Miasta, panią Beatę 

Szydłowską- Anaczkowską - Skarbnik Miasta, pana mecenasa Jakuba Ziętego - Radcę 

prawnego Urzędu Miasta, naczelników wydziałów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że chęć uczestnictwa w sesji zgłosił pan Sławomir 

Przybyło ze Stowarzyszenia Zrozumieć Świat, będzie mógł zabrać głos w punkcie 15 porządku 

obrad. 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestniczących  w sesji Rady Miasta                             

i oglądających sesję za pośrednictwem  Internetu. 

 

Przebieg sesji 
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Ad. pkt 2 

Zmiany porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś wnioski w sprawie zmiany 

porządku obrad?  

Wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne imienne  porządek obrad.                            

Rada jednogłośnie  - 21  głosami „za” przyjęła porządek obrad. 

Przewodniczący poinformował,  Rada będzie obradowała zgodnie z przedłożonym  

porządkiem sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów XXXV i XXXVI sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                                     

z wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo                         

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2021. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2022-2030. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: budżetu Gminy-Miasto Działdowo na  2022 rok.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie: pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie na rzecz 

użytkownika wieczystego. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3 

Przyjęcie protokołów  XXXV i XXXVI sesji   

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły  XXXV i XXXVI  sesji zostały 

sporządzone i przesłane  radnym na  skrzynki e-mail. Przewodniczący zwrócił się do radnych 

z zapytaniem czy są jakieś uwagi do protokołów?   

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zwrócił się do radnych z propozycją  przyjęcia protokołów bez odczytywania 

- „jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów 

sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia 

protokołu XXXV sesji Rady Miasta. 

Rada - 21 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXXV sesji. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia 

protokołu XXXVI sesji Rady Miasta. 

Rada - 21 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXXVI sesji. 

(Protokoły z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady - poinformował,                                          

że sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                             

w okresie międzysesyjnym obejmuje okres od  25 listopada 2021 r. do 28 grudnia 2021 r.,                          

i tak: 

W tym  okresie sprawozdawczym podejmowałem następujące działania: 

1. Dnia 29 listopada  2021 r. –  wpłynęło pismo od Zespołu Obsługi Biura Pomorskiego WOPR  

o przedstawienie informacji o zagrożeniach na obszarach wodnych. 

Pismo zostało przekazane Burmistrzowi Miasta  w dniu 29.11.2021 r. Burmistrz Miasta pismem 

z dnia 1.12.2021 r. poinformował o planowanym na 7.12.2021r. spotkaniu  z przedstawicielami 

Policji. 
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2. Dnia 30 listopada 2021 r. – Rada Gminy Płośnica przekazała do wiadomości uchwałę                          

w sprawie apelu dotyczącego pomocy dla rolników w związku ze zwalczaniem Afrykańskiego 

Pomoru Świń. 

Uchwałę przesłano radnym drogą elektroniczną w dniu 09.12.2021 r. 

3. Dnia 6 grudnia 2021 r. –  Komisja Budżetu i Finansów przekazała opinię ostateczną                              

o projekcie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok. Rada Miasta zostanie z nią                               

zapoznana w punkcie 11 porządku dzisiejszej sesji 

4. Dnia 7 grudnia 2021 r. –  Burmistrz Miasta złożył wniosek o zwołanie sesji Rady Miasta. 

Sesję nadzwyczajną zwołałem na  dzień 14 grudnia 2021 r. 

5. Dnia 8 grudnia 2021 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski wydał Rozstrzygnięcie nadzorcze  

nr PN.4131.440.2021 do uchwały nr XXXIV/323/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 28                        

października 2021 r. w sprawie zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Działdowo,                      

stwierdzając nieważność załącznika do uchwały w części dotyczącej § 3 ust. 2, § 5 oraz § 27 

ust.1. 

Rozstrzygnięcie przesłano radnym w dniu 09.12.2021 r. 

6. Dnia 14 grudnia 2021 r. -  Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przekazała Uchwały 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 6 grudnia 2021 r.             

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo projekcie uchwały                             

budżetowej na 2022 rok, w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej  Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok,                        

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 

Opinie RIO znajdują się w materiałach na dzisiejszą sesję. 

7.  Dnia 16 grudnia 2021 r. – do wiadomości Przewodniczącego Rady  wpłynęła odpowiedź 

Prezesa Zarządu PGKiM Sp. z o.o. skierowana do Komisji Zakładowej Nr 3153 NSZZ                          

„Solidarność” Region Mazowsze. 

8. Dnia 16 grudnia 2021 r. – Powiatowy Zarząd Dróg w Działdowie poinformował, że w 2022 

roku zostanie wykonane dodatkowe oznakowanie poziome na ścieżce rowerowej  w obrębie 

przejść dla pieszych  na ul. Księżodworskiej (droga powiatowa nr 1363N). 
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9. Dnia 21 grudnia 2021 r. – Fundacja im. Nikoli Tesli złożyła petycję w sprawie szczepień.  

Petycja została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

10. Dnia 23 grudnia 2021 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski wydał Rozstrzygnięcie                           

nadzorcze do uchwały nr XXXV/330/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 25 listopada 2021 r.                                 

w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi – 

stwierdzając nieważność uchwały. Rozstrzygnięcie zostało przesłane Państwu Radnym. 

11. Dnia 23 grudnia 2021 r. – pan Zbigniew Kociela radny Rady Miasta Działdowo złożył 

interpelację dot. udzielenia informacji publicznej na temat uzyskania uprawnień do zasiadania 

w radach nadzorczych przez Burmistrza i jego Zastępcę zdobytych w roku 2021.  Interpelacja  

została przekazana panu Burmistrzowi. 

12. Dnia 28 grudnia 2021r. do Urzędu Miasta wpłynęła informacja Starosty Działdowskiego 

skierowana do Rady Miasta Działdowa o udzielonych przez Radę Powiatu Działdowskiego                  

w 2021r. dofinansowaniach w formie dotacji celowej dla podmiotów, w celu ochrony i opieki 

nad zabytkami. Pismo zostało przesłane Państwu Radnym  w dniu 29.12.2021r. 

Dziękuję! 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Burmistrza Miasta o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  przedstawił Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta Działdowo, w okresie międzysesyjnym tj. od 25 listopada 2021 r. do 28 grudnia 

2021r. (sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego Protokołu) 

          

Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin 

 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym uczestniczył dnia  8 grudnia 2021 r. w Zgromadzeniu  Związku Gmin 
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Warmińsko-Mazurskich. Głównym celem spotkania było uchwalenie Planu pracy i budżetu na 

rok 2022.  

W innych związkach i stowarzyszeniach gmin nie uczestniczył. 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Pani radna Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury – 

poinformowała, że  Komisja w okresie międzysesyjnym  nie obradowała.  

Pan radny Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki                                                   

i Ochrony Środowiska poinformował, że Komisja obradowała dnia 28 grudnia 2021 r.                                        

Na posiedzeniu  Komisja  pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie: wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra 

Orłowskiego w Działdowie na rzecz użytkownika wieczystego. Komisja opracowała i przyjęła 

Plan pracy Komisji na 2022 rok. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  

poinformował, że w/w okresie Komisja odbyła trzy posiedzenia - jedno posiedzenie                           

w trybie stacjonarnym w dniu 6 grudnia 2021 roku oraz dwa posiedzenia w zdalnym trybie 

obradowania, tj. w dniu 14 grudnia i w dniu 28 grudnia br. 

Na posiedzeniu w dniu 06.12.2021r. Komisja jednogłośnie 11 głosami „za” wydała 

pozytywną opinię ostateczną o projekcie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022,                         

po analizie opinii  i wniosków pozostałych Komisji Rady, a także zapoznała się z informacją 

dotyczącą projektów,  w których wykorzystano pozyskane zewnętrzne środki finansowe oraz 

ich wysokość.  

Na posiedzeniu w dniu 14.12.2021r. Komisja jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta: w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030, w sprawie zmian                                

w budżecie Gminy Miasto-Działdowo na rok 2021. 

 Na posiedzeniu w dniu 28.12.2021r. Komisja jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta: w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków niewygasających z końcem roku 2021, w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy-Miasto Działdowo na lata 2022 – 2030, w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo 

na rok 2022 (jednogłośnie 12 głosami „za”), w sprawie pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego  (jednogłośnie 12 głosami „za”), w sprawie pomocy finansowej dla 
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Powiatu Działdowskiego (jednogłośnie 12 głosami „za”). Na przedmiotowym posiedzeniu 

Komisja opracowała i jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji na rok 2022.                                         

Pan radny Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                         

i Porządku Publicznego  poinformował, że  Komisja odbyła się 28 grudnia 2021 r. na której 

pozytywnie przyjęto projekt uchwały  Rady Miasta w sprawie: ustalenia planu potrzeb Gminy-

Miasto Działdowo  w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2022 rok. 

Komisja opracowała i przyjęła Plan pracy Komisji na rok 2022. 

Pan radny Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury 

Fizycznej, Turystyki i Rekreacji –  poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym nie 

obradowała.  

 Pan radny Patryk PIEKARSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, 

że  Komisja w okresie sesyjnym nie obradowała.  

           Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji – Skarg, Wniosków i Petycji –                         

w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała 

           Pan Zbigniew KOCIELA - Przewodniczący Komisji doraźnej statutowej -  

poinformował, że komisja  w okresie międzysesyjnym nie obradowała, w rozmowach                                

z radnymi którzy uczestniczą w tej Komisji ustalono termin posiedzenia na 12 stycznia 2022 r.  

(środa) na godzinę 10-tą, a następnie 19 stycznia również na godzinę 10-tą. Kolejne terminy 

ustalimy na spotkaniach Komisji. 

 

Ad. pkt 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo                         

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2022 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta,  został  radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną.  

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                   

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji uczestniczy pani Małgorzata Rochoń – 

dyrektor MOPS, ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować do pani dyrektor. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/337/21 

w sprawie:  ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo  w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych na 2022 rok  (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2021. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta,  został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Magdaleny Angowskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Pani Magdalena ANGOWSKA – Inspektor w Wydziale Finansów – poinformowała, że 

łączny plan wydatków niewygasających z końcem roku 2021 ustanowiono na kwotę                      

245 977, 40 zł, z czego 240 977,40 zł stanowi plan wydatków bieżących. Kwota 5 000 zł została 

zabezpieczona na wydatki majątkowe. Nazwy zadań zostały wykazane w załączniku do 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/338/21 

w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku 2021 (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2022-2030. 

                

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta,  został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Uchwałą RIO.VIII-0120-547/21 z dnia 6 grudnia 2021 r. Regionalna Izba Obrachunkowa                         

w Olsztynie zaopiniowała pozytywnie przedłożony przez Burmistrza Miasta Działdowo projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik - omówiła szczegółowo 

projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Patryk PIEKARSKI –  poruszył sprawę dotyczącą zadłużenia miasta,  które 

jest komentowane na  pewnym profilu portalu społecznościowym, że miasto Działdowo jest 

najbardziej zadłużonym miastem w regionie. Przypuszczalnie autor  nie sprawdził tego 

dokładnie, dlatego jest prośba aby pani Skarbnik jeszcze raz powtórzyła jakie obecnie jest 

zadłużenie miasta  i jaka jest perspektywa spłaty tego zadłużenia. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że  rankingach które są 

publikowane przez branżowe źródła samorządowe,  Gmina-Miasto Działdowo jest plasowana 

wśród gmin które mają najniższe zadłużenie w Polsce. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik – poinformowała, że stan 

długu gminy na koniec 2021 roku  to kwota 5.781.000 zł. Dług będzie spłacany po 1.570.250 

zł rocznie przez trzy lata. Na koniec roku 2022  dług wyniesie - 4.210.750 zł, na koniec roku 

2023 -  2.640.500 zł, na koniec 2024 r. wyniesie - 1.070.250 zł, ostatnia spłata na 2025 r. – 

1.070.250 zł. Na koniec roku 2025 stan długu powinien wynosić 0, ponieważ nie przewidujemy 

zaciągania zobowiązań w budżecie roku 2022.  Wieloletnia Prognoza nie wykazała danych, 

które pokazałyby że jest konieczność zaciągnięcia długu  w którymś  z kolejnych lat objętych 

WPF. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła co to jest deficyt. Jest to różnica między dochodami a wydatkami                       

w stosunku rocznym. Deficyt danego budżetu wynosi 11.000.000 zł. Pokrycie tego deficytu 

pond 8.155.000 zł mamy ze środków, które nam pozostaną z tego roku. Mamy 3 000 000 zł 

środków inicjatyw mieszkaniowych,  co wpłacimy jako swoje udziały do spółki.  4.000.000 zł 

mamy do wykorzystania środków rządowego funduszu inwestycji lokalnych na Koszary                           

i milion zł do wykorzystania z programu  Najbardziej Odpornej Gminy. To są kwoty które 

wpływają na wielkość tego deficytu. Środki wpłynęły w roku 2020 i 2021 natomiast wydatki 

będą w 2022 r. Wysokość wydatków z osiągniętymi dochodami  powoduje, iż mamy planowany 

deficyt na poziomie 11.647.036,52 zł. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  – Burmistrz - odniósł się do historycznych danych, w roku 

1996, kiedy Burmistrzem był pan Marian Janicki zadłużenie wynosiło wtedy 6.350.000 zł,                       

a więc było większe niż w obecnym roku. W 1996  r. dochody miasta wynosiły 13.015.914 zł. 

Dzisiaj mamy planowane dochody w wysokości 108.000.000 zł i mamy zadłużenie mniejsze 

niż w 1996 r.   W roku 2011 to zadłużenie wynosiło 10.320.000 zł. przy budżecie po stronie 

przychodów 51.000.000 zł. Te liczby mówią same za siebie że jesteśmy bardzo gospodarną 

gminą. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że przytaczanie historycznych wątków                            

i nazwisk jest nie na miejscu. Trzeba zwrócić uwagę jaka była wtedy sytuacja, jakie mieliśmy  

dochody wynikające chociażby z dochodów mieszkańca, jakie były wtedy  inwestycje. Wtedy 

nie było pozyskiwania środków unijnych. Była inna sytuacja, inne realia. Wskazywanie 

nazwisk jest nie na miejscu. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, że nie dokonuje oceny pana 

Janickiego, tylko stwierdził fakt historyczny, że w 1996 r. Burmistrzem był pan Marian Janicki, 

budżet po stronie przychodów wynosił 13 milionów zł, a zadłużenie wynosiło 6.350.000 zł. 

Tylko tyle, żadnej oceny nie dokonuje, czy to było dobrze czy źle. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA- ANACZKOWSKA – Skarbnik – poinformowała, że  

wskaźniki  i  jakie mamy możliwości odnośnie danego roku znajdują się na str. 6 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza,  

dlaczego w WPF nie ma środków na budowę basenu? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI-  Burmistrz – wyjaśnił, że do 15 lutego jest termin naboru 

na drugą transzę środków z Polskiego Ładu, będziemy aplikowali o te środki. Burmistrz 

podkreślił, że jest to sprawa priorytetowa basen musi powstać. Te środki są ale nie są wskazane 

na konkretną inwestycję. 
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Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – odniósł się do tego co mówił pan Burmistrz i radny 

pan Zbigniew Kociela, w roku 1996 rzeczywiście nie było środków unijnych, ale pan Burmistrz 

przytoczył rok 2011. W tym  roku środki unijne już były dostępne. 

Pan radny Marcin OGRODOWCZYK – stwierdził, że mówimy o długu na dzień 

dzisiejszy, staramy się to udokumentować, zgadzamy się z tym że to jest dobre. Mam pytanie 

jeżeli planujemy basen, to musimy już działać. Czy to nie będzie zaciągnięcie kredytu przez 

nasze miasto czy nie będzie to wskazywało, że wzrośnie zadłużenie naszego miasta. Pytanie 

czy montaż finansowy budowy basenu będzie się opierał tylko na Polskim Ładzie? Czy gmina 

będzie zaciągała inne kredyty?   

           Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz – wyjaśnił, że to jest tak kosztowna 

inwestycja, będziemy się starali o środki z drugiej edycji  Polskiego Ładu, z Ministerstwa 

Sportu  ( w lutym ma być ogłoszony konkurs na sportową Polskę), będą tez środki własne                         

i oczywiście środki pochodzące z instrumentów zwrotnych (mogą to być pożyczki albo 

obligacje lub inne instrumenty finansowe). Jeżeli będziemy budować,  a będziemy budować to 

skorzystamy z wszystkich możliwości, zależy ile uda nam się pozyskać z bezzwrotnych innych 

źródeł. Gmina nie może się bezgranicznie zadłużać, art.243 ustawy o finansach publicznych 

mówi o ograniczeniach  w zadłużeniach jednostek samorządowych. Te  zapisy brane również 

są pod uwagę w WPF, w innym wypadku Regionalna Izba Obrachunkowa negatywnie 

zaopiniowała by projekt. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem ile maksymalnie możemy 

otrzymać z Polskiego Ładu? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, jakie są założenia II edycji 

Polskiego Ładu. Do 15 lutego trwa nabór do II edycji programu inwestycji strategicznych. 

Gmina ma możliwość złożenia trzech wniosków, oczywiście nie wszystkie te wnioski mogą 

uzyskać akceptację. Pierwszy wniosek to jest do 5.000.000 zł, drugi do 30.000.000 zł, a trzeci 

do 65.000.000 zł. Dla poszczególnych wniosków są procentowe wartości inwestycji 

pokrywanych z rządowych środków. Oprócz tego Działdowo będzie mogło składać wnioski  na 

gminy popegeerowskie  - dwa wnioski do 2 000.000 zł a drugi do 8.000.000 zł. Nie jest jednak 

tak, że jak złożymy pięć wniosków, to te pięć wniosków dostanie akceptację i dostaniemy tak 

duże pieniądze. 

Nikt więcej  z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 
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nr XXXVII/339/21 

w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2022-2030                 

( uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: budżetu Gminy-Miasto Działdowo na  2022 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta,  został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje stałe wydały pozytywną 

opinię o projekcie budżetu łącznie z Komisją Budżetu i Finansów, która wydała pozytywną 

ostateczną opinię o projekcie budżetu na 2022 rok w terminie określonym w uchwale Rady 

Miasta w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.  Natomiast   na posiedzeniu 

28.12.2021r.  – Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie zmiany do projektu 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów                   

o przedstawienie ostatecznej opinii Komisji o projekcie budżetu na 2022 rok. 

Pan radny Adam Szczypiński – Przewodniczący Komisji Budżetu i finansów przedstawił 

ostateczną opinię o projekcie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok. Na posiedzeniu 

w dniu 6 grudnia 2021 r. po analizie projektu budżetu Gminy-Miasto Działdowo                                              

i po zapoznaniu się z pozytywnymi opiniami o projekcie wyrażonymi przez Komisje Oświaty 

i Kultury, Sportu Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego, Gospodarki i Ochrony Środowiska – Komisja jednogłośnie tj. 11- głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok. Komisja na 

posiedzeniu  w dniu 28 grudnia 2021 r pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu po naniesieniu 

wszystkich zmian. Było to głosowanie jednogłośne – 12 głosami „za”. 

Przewodniczący Rady przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                                   

w Olsztynie. 

Uchwałą Nr RIO.VIII-0120-545/21 z dnia 6 grudnia 2021 r. Regionalna Izba Obrachunkowa                      

w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała przedłożony przez Burmistrza Miasta Działdowo projekt 

uchwały budżetowej na rok 2022. Ponadto Uchwałą Nr RIO.VIII-0120-546/21 z dnia 6 grudnia 

2021 r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała możliwość 
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sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy-Miasto Działdowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Burmistrza o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że po raz kolejny przedkłada 

projekt budżetu, tym razem na rok 2022. Po stronie dochodów zakładamy kwotę                       

99.822.986, 48 zł,  z czego dochody bieżące to 82.132.302 zł, dochody majątkowe to kwota  

17.690.864,48 zł. 

Po stronie wydatków to jest kwota – 111.470.023 zł, widać już że będzie deficyt o którym 

mówiła pani Skarbnik -  11.647.036,52 zł zostanie pokryty z niewykorzystanych środków 

pieniężnych w 2021 r., z rozliczenia ubiegłego roku oraz nadwyżki  budżetu z lat ubiegłych. 

Wydatki bieżące w wysokości 81.855.271 zł, wydatki majątkowe  w wysokości 29.614.752 zł. 

Wydatki inwestycyjne załącznik  Nr 3 zamyka się w kwocie 26.589.752 zł, pozostałe wydatki 

majątkowe to 3.025.000 zł. 

Pan Burmistrz poinformował, że budżet był omawiany szczegółowo  na każdej Komisji. 

Poprosił panią Skarbnik o przedstawienie najważniejszych rzeczy, które są istotne z punktu 

przyjęcia dzisiejszej uchwały.  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  – Skarbnik – poinformowała, że 

budżet na rok 2022 wygląda inaczej niż w latach poprzednich, gdyż zmieniło się rozporządzenie 

w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów i wydatków, przychodów i rozchodów z lipca 

2021 roku. Po raz pierwszy w roku 2022 wprowadzamy nowe rozdziały są to: świetlice szkolne, 

w dziale 801, nowe płatne parkowanie, funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych, 

gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gruntów, plany zagospodarowania przestrzennego. 

Mamy odrębne paragrafy funduszu działań covidowych, odrębny paragraf dotyczący 

rządowego funduszu inwestycji lokalnych. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI  – stwierdził, że niewątpliwie cieszy załącznik  nr 3 

do uchwały budżetowej i wysokość środków na inwestycje. Druga kwestia: w budżecie dotyczy 

zwiększenia wydatków na energię elektryczną, ogrzewanie gazowe, jest uwzględnione 

podwyższenie minimalnego wynagrodzenia. Słychać w mediach, że wiele gmin podkreśla,                   

że straci znaczące środki na Polskim Ładzie. Mam pytanie czy mamy przewidywania                                

w kontekście naszego budżetu czy to będzie wpływ pozytywny, czy negatywny? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – zwrócił się z zapytaniem do pana radnego, 

czy tu chodzi o rok 2022 czy następne lata? Bo możemy się odnieść do roku tylko 2022. 
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Pan radny Szczypiński - potwierdził, że chodzi mu o rok 2022. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik – wyjaśniła, że 

podstawowa kwestia dotycząca PIT-u, została skalkulowana przez Ministra Finansów. Dochody 

dla naszej gminy z PIT-u i CIT-u łącznie są niższe od przewidywanego wykonania w roku 2021                    

o 1.043.000 zł. jest to podstawowa kwestia. Dostaliśmy rekompensatę w 2021 r. na kwotę 

3.805.000 zł i została  ona włączona do budżetu starego roku, te środki również w jakiś sposób 

wpływają na całość. Mieliśmy problemy z wykalkulowaniem i doprowadzeniem, że mamy                     

w tym momencie nadwyżkę operacyjną na kwotę 277.031 zł po tych wprowadzonych zmianach 

do budżetu. Pan Burmistrz mówił jakie mieliśmy wyniki dot. nadwyżki operacyjnej. Ta 

nadwyżka daje możliwość dot. obsługi zadłużenia, wprowadzania inwestycji jest ona dla nas 

znacząca. Przy tych cięciach i takim kształcie budżetu miejmy nadzieję, że damy radę 

zrealizować zadania. Wysokość naszych dochodów bieżących nie jest na tyle wystarczająca 

abyśmy mogli wszystkie swoje zadania tymi środkami zrealizować.    

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – dodał, że skutki podniesienia progów 

podatkowych powodują, że maleją wpływy z tytułu udziałów w podatku dochodowym od osób 

fizycznych. Skutki są bardziej dotkliwe dla dużych aglomeracji, w których skumulowany jest 

przemysł, przedsiębiorstwa, natomiast miasto i miasta powiatowe w mniejszym stopniu będą 

to odczuwały. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK  – zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik,                         

w dochodach na przyszły rok jest przewidziane 250.000 zł ze strefy płatnego parkowania, ile 

w tym roku było? Drugie pytanie dotyczy cmentarza - dochody na 2022 rok kwota 155 000 zł, 

jakie były planowane w tym roku i wydatki 155 000 zł na 2022 rok, co będzie tam wykonane? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA- ANACZKOWSKA - Skarbnik – wyjaśniła, że odnośnie 

cmentarza kalkulacje oparte zostały na podstawie analizy tego co wpływa do PGKiM z tych 

opłat. Wydział merytoryczny dokładniej o tym powie.  

Pan Krystian CHYLIŃSKI – Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśnił,  odnośnie 

cmentarza było wszystko szacowane na podstawie danych z trzech ostatnich lat. Została 

wyciągnięta średnia. Jeżeli chodzi o strefę płatnego parkowania dane pochodzą z ostatnich lat 

i też są uśrednione, gdyż nie jesteśmy w stanie przewidzieć jak to będzie wyglądało                                  

w poszczególnych latach. Takie dane zostały przyjęte w pozycjach budżetu. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA- ANACZKOWSKA – Skarbnik – poinformowała, że 

kwota uwzględniona ze strefy płatnego parkowania, to kwota 220.000 zł. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że jeżeli chodzi o cmentarz, 

jeżeli pan radny jest zainteresowany zasadne by było wystąpić do PGKiM o przedstawienie 

kalkulacji na co te pieniądze są wydawane. Możemy pisemnie wystąpić. 
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Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK  –poinformował, że osobiście zadzwoni do pana 

prezesa. 

Pan radny Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza odnośnie 

projektu wykonanego w 2021 r. na modernizację oświetlenia osiedla Ogródki. Projekt jest 

dobry pozwoli to nam na obniżenie kosztów za energię elektryczną. W wykazie inwestycji na 

rok 2022 nie ma tej inwestycji, z jakiego powodu ta inwestycja nie znalazła się w wykazie  na 

2022 rok? 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że ta inwestycja będzie 

realizowana ale na etapie szukania różnych pieniędzy, np.  na budowę basenu. Ta inwestycja 

może być realizowana np. ze zwrotnej pożyczki z  funduszu ochrony środowiska. 

Nikt więcej  z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 18  głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/340/21 

w sprawie: budżetu Gminy -Miasto Działdowo na rok 2022  ( uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

Przewodniczący Rady pogratulował Burmistrzowi przyjęcia przez radnych uchwały 

budżetowej. 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz podziękował radnym za oddane głosy za przyjęciem 

budżetu, które go bardzo mobilizują do pracy i przybliżają do osiągnięcia zamierzonych celów.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /11:40/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI - wznowił obrady XXXVII 

sesji Rady Miasta Działdowo /12:00/ 

Przewodniczący Rady poinformował, że pan Burmistrz nie będzie już uczestniczył w tej części   

sesji zdalnej, ponieważ uczestniczy w sesji Rady Powiatu Działdowskiego. Za co serdecznie 

przeprasza Państwa Radnych i życzy wszystkiego najlepszego w Nowym Roku.  

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został  radnym przesłany                        

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

Projekt  uchwały dotyczy pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego                       

w formie dotacji celowej w kwocie 3.140,00 złotych w celu realizacji przez województwo za-

dań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego w Brukseli. 

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować  

do pani Łucji Jaroszewskiej- Inspektor w Wydziale Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Łucja JAROSZEWSKA – dodała, że kwota dotacji zabezpieczona jest w budżecie 

na przyszły rok. Taka pomoc jest świadczona od roku 2003.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/341/21 

w sprawie: pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego ( uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

Projekt uchwały dotyczy  udzielenia  pomocy finansowej w kwocie 7 100 złotych w formie 

dotacji celowej dla Powiatu Działdowskiego na prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej. 

 

 Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów.     

 Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować  

do pani Łucji Jaroszewskiej- Inspektor w Wydziale Budżetu i Finansów. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Łucja JAROSZEWSKA – poinformowała, że pieniądze zabezpieczone są w budżecie 

miasta. Kwota jest wyższa niż w latach ubiegłych gdzie było 5.300zł. W tym roku powiat 

wystąpił z zapytaniem czy kwota ta może być wyższa. Decyzja zapadła, aby przekazać kwotę 

7.100 zł.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/342/21 

w sprawie:  pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego  ( uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie na rzecz 

użytkownika wieczystego. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został radnym przesłany                              

w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad  Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska, która 

pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Stanisława Dobrackiego Naczelnika Wydziału 

Planowania i Inwestycji o zreferowanie projektu uchwały. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – wyjaśnił, że wpłynął wniosek do Urzędu 

Miasta o wykup wieczystego użytkowania działki nr 609 położonej przy ul. Aleksandra 

Orłowskiego w Działdowie o powierzchni 0,0530 ha. Działka ta jest własnością Gminy-Miasto 

Działdowo, wieczystym użytkownikiem jest osoba fizyczna. Zgodnie z ustawą, nieruchomość 

oddana w użytkowanie wieczyste może zostać sprzedana jej użytkownikowi wieczystemu.  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję  i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada - 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVII/343/21 

 w sprawie:  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej przy ul. Aleksandra Orłowskiego w Działdowie na rzecz użytkownika 

wieczystego (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokoły z przeprowadzonych głosowań stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 15 

 

Wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący Rady  zwrócił się do radnych o przedstawienie wolnych wniosków                       

i informacji. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się do pana Burmistrza co się dzieje                          

z budynkiem po byłym Urzędzie Skarbowym? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że jeden budynek 

od Placu Mickiewicza został sprzedany, jest tam właściciel osoba prywatna. Drugi budynek 

(wejście od Kościoła), była próba sprzedaży tego budynku w tym roku nie powiodła się.                        

Na początku 2022 roku będziemy próbowali ponownie ten budynek sprzedać. Dokonana 

zostanie nowa wycena. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się do pana Burmistrza   z zapytaniem za 

jakie pieniądze został sprzedany ten budynek? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza- wyjaśnił, że było jedno postąpienie 

zgodnie z wyceną, plus 50% rabat był ze względu na to, że to zabytek. Cenę mogę podać 

później, bo nie pamiętam. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się do pana Burmistrza  z zapytaniem na 

jakim etapie jest wymiana tzw. kopciuchów w mieście  Działdowie? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że na wszystkie 

wnioski co zostały złożone o dofinansowanie wszystkie zostały załatwione pozytywnie. Nigdy 

nie zdarzyło się, żeby jakiś wniosek nie został obsłużony zgodnie z obowiązującym 

regulaminem. Na rok 2022 takie pieniądze również zostały zabezpieczone w budżecie, jeżeli 

będzie więcej wniosków niż pieniędzy to zwiększymy ten plan. Nie ma jakiegoś większego 

zrywu odnośnie wymiany źródeł ciepła, każdy czeka do końca do roku 2030. 



19 

 

Pan radny Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem jaka jest aktualnie wysokość 

dofinansowania do wymiany kopciuchów na gazowe? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – zwrócił się do pana Stanisława 

Dobrackiego o przedstawienie danych. Pan Burmistrz poinformował, że oprócz tego 

dofinansowania z Urzędu Miasta, są inne programy z których można skorzystać np. „Czyste 

powietrze”. W naszym Urzędzie zajmuje się tym pani urzędnik, która pomoże przy wypełnianiu 

wniosku. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – poinformował, że program    

dofinansowania wymiany źródła ciepła na ekologiczne  przewiduje dofinansowanie 2.500 zł. 

Od 2016 r. – wymieniono około 200 tzw. śmieciuchów. Naczelnik wyjaśnił, że wiele 

gospodarstw nie korzysta z tego programu i nie aplikuje o te środki, wymienia te źródła ciepła 

na swój koszt. 

Odnośnie budynku po Urzędzie Skarbowym – został sprzedany 18 listopada 2020 r. Kwota po 

licytacji  była 1.084.000 zł z racji tego, że budynek był w rejestrze zabytków kwota uległa 50% 

zniżce i wyniosła 541.000 zł, taka kwota wpłynęła na konto miasta. 

W Urzędzie Miasta jest punkt konsultacyjny, pomocowy do wypełniania wniosków                                    

i przeprowadzania  mieszkańców przez cały ten proces dotacyjny z programu „Czyste 

powietrze”- jest pracownik oddelegowany do tych spraw. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy jednocześnie można korzystać                            

z dwóch programów? 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI- wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza –  odnośnie zapytania pana radnego 

Maćkowiaka, poinformował że budynek po US została sprzedany za kwotę 542.370 zł netto. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – zwrócił uwagę, że ekologia jest priorytetem w tych 

czasach, ale rosnące ceny gazu mocno spowolnią ten proces wymiany. 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady – poinformował, że w okresie 

przedświątecznym, przednoworocznym wpłynęło do Rady Miasta, do pana Burmistrza dużo 

życzeń świątecznych w postaci kart z różnych  instytucji, samorządów, jednostek 

organizacyjnych, od osób prywatnych. Przewodniczący podziękował za życzenia w swoim 

imieniu i Rady. Poinformował, że wspólnie z panem Burmistrzem  takie życzenia zostały 

wysłane do samorządów, jednostek oraz mieszkańców. 

Przewodniczący Rady – złożył życzenia noworoczne, życząc wszystkim dużo zdrowia 

i wszelkiej pomyślności w Nowym Roku. 



20 

 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – dołączył się do życzeń życząc 

wszystkim, dużo zdrowia i  szczęścia w Nowym Roku aby Nowy Rok był lepszy od tego 

mijającego.  

 

Ad. pkt 16 

                                                   

                                                     Zamknięcie sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miasta Działdowo /12:25/ 

 

  

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                          Romuald Remiszewski 

 

 


